
 

PROTOKÓŁ nr 18 

z posiedzenia                                          

Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki 

Rady Miejskiej w Radomiu                                          

z dnia 23 czerwca 2020 r. 

 

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 

obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył  

i na nim przewodniczył Radny Dariusz Wójcik Przewodniczący Komisji, który powitał 

wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 17 z posiedzenia Komisji.  

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu 

zawartych na drukach: 

 Nr 276 w sprawie ustanowienia stypendiów. 

 Nr 291 w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 

Integracyjnej im. Jana Pawła II w Radomiu, ul. Wierzbicka 81/83, poprzez 

utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych przez tę szkołę przy ul. Wierzbickiej 89/93 w 

Radomiu. 

 Nr 292 w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 

Elektronicznych im. Bohaterów Westerplatte w Radomiu, ul. Sadkowska 19, 

poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych przez te szkoły przy ul. Sadkowskiej 16 w 

Radomiu. 

 Nr 293 w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 

Technicznych im. Tadeusza Kościuszki w Radomiu, ul. Bolesława 

Limanowskiego 26/30, poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji 

prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych przez te 

szkoły przy ul. Staromiejskiej 11 w Radomiu. 

 Nr 294 w sprawie nadania Statutu Radomskiemu Ośrodkowi Doskonalenia 

Nauczycieli w Radomiu. 

 Nr 305 w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz ustalenia wysokości stypendiów sportowych. 

 

3. Informacja Prezydenta Miasta na temat problemów w Zespole Szkół 

Ekonomicznych w Radomiu.  

4. Sprawy różne.  

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1 Protokół nr 17 z posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 2. Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poprosił o przedstawienie 

projektów uchwał zawartych na drukach:  



 Nr 276 w sprawie ustanowienia stypendiów.  

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że jest to techniczna uchwała 

mająca na celu ujednolicenie druków.  

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały zawartym na druku Nr 276. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 

na druku Nr 276 w sprawie ustanowienia stypendiów (9 Radnych za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się). Opinię nr 18 dołączono do protokołu. 

 Nr 291 w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 

Integracyjnej im. Jana Pawła II w Radomiu, ul. Wierzbicka 81/83, poprzez 

utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych przez tę szkołę przy ul. Wierzbickiej 89/93 w 

Radomiu. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały zawartym na druku Nr 291. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 

na druku Nr 291 w sprawie przekształcenia Publicznej Szkoły Podstawowej nr 14 

Integracyjnej im. Jana Pawła II w Radomiu, ul. Wierzbicka 81/83, poprzez utworzenie 

dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych 

i opiekuńczych przez tę szkołę przy ul. Wierzbickiej 89/93 w Radomiu (9 Radnych za, 

0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 18 dołączono do protokołu. 

 Nr 292 w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 

Elektronicznych im. Bohaterów Westerplatte w Radomiu, ul. Sadkowska 19, 

poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych przez te szkoły przy ul. Sadkowskiej 16 w 

Radomiu. 

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik poinformował, że mazowiecki Kurator 

Oświaty wydał w tej sprawie opinię pozytywną.  

Radna Małgorzata Półbratek zapytała czy będzie oddzielne, czy może tym samym 

wejściem będą wchodzić uczniowie szkoły podstawowej i uczniowie ZS 

Elektronicznych? Inspektor w Wydziale Edukacji Adam Strzałkowski 

odpowiedział, że szkoła podstawowa będzie miała osobne wejście, klatka schodowa 

jest wydzielona także dzieci przy wejściu nie będą miały ze sobą styczności.     

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zapytał czy będą się odbywały tam 

zajęcia przedszkolne, czy miasto wyraziło na to zgodę? Główny Specjalista w 

Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że działa tam 5 oddziałów 

przedszkolnych i do momentu zakończenia projektu unijnego one muszą pozostać w 

tym budynku natomiast później w planach nie jest przewidziane żeby funkcjonowały 

oddziały przedszkolne. Na dzień dzisiejszy szkoła podstawowa posiada 7 sal, jedną 

pracownię komputerową, bibliotekę i salę gimnastyczną. Liczba oddziałów 

zaplanowana na rok szkolny 2020/2021 to jest 8. Dyrektor szkoły planuje 

przeprowadzenie remontu pracowni przedmiotowych na I piętrze. Przewodniczący 

Komisji Dariusz Wójcik zapytał w jakim systemie będą pracowały dzieci? Główny 

Specjalista w Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska odpowiedziała, że będzie 

tam tylko 8 oddziałów więc raczej będzie to system jednozmianowy.     

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zakończył dyskusję i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 292. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 292 w sprawie przekształcenia szkół 

wchodzących w skład Zespołu Szkół Elektronicznych im. Bohaterów Westerplatte w 

Radomiu, ul. Sadkowska 19, poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych przez te szkoły przy ul. 



Sadkowskiej 16 w Radomiu (6 Radnych za, 0 przeciw, 3 wstrzymujących się). Opinię 

nr 18 dołączono do protokołu. 

 Nr 293 w sprawie przekształcenia szkół wchodzących w skład Zespołu Szkół 

Technicznych im. Tadeusza Kościuszki w Radomiu, ul. Bolesława 

Limanowskiego 26/30, poprzez utworzenie dodatkowej lokalizacji prowadzenia 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych przez te szkoły przy ul. 

Staromiejskiej 11 w Radomiu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 293. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 293 w sprawie przekształcenia szkół 

wchodzących w skład Zespołu Szkół Technicznych im. Tadeusza Kościuszki w 

Radomiu, ul. Bolesława Limanowskiego 26/30, poprzez utworzenie dodatkowej 

lokalizacji prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych przez 

te szkoły przy ul. Staromiejskiej 11 w Radomiu (9 Radnych za, 0 przeciw, 0 

wstrzymujących się). Opinię nr 18 dołączono do protokołu. 

 Nr 294 w sprawie nadania Statutu Radomskiemu Ośrodkowi Doskonalenia 

Nauczycieli w Radomiu. 

Inspektor w Wydziale Edukacji Adam Strzałkowski poinformował, że jest to nowy 

Statut ponieważ dotychczasowy z 2001 roku był już 8 razy zmieniany. Obecnie 

Dyrektor RODN wystąpiła z wnioskiem,  aby zaktualizować Statut i dostosować go 

do obecnie obowiązujących przepisów. Statut był konsultowany z Mazowieckim 

Kuratorem Oświaty.      

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 294. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 294 w sprawie nadania Statutu 

Radomskiemu Ośrodkowi Doskonalenia Nauczycieli w Radomiu (9 Radnych za, 0 

przeciw, 0 wstrzymujących się). Opinię nr 18 dołączono do protokołu. 

 Nr 305 w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania 

i pozbawiania oraz ustalenia wysokości stypendiów sportowych. 

Zastępca Prezydenta Miasta Mateusz Tyczyński poinformował, że po uwagach 

radnych i stanowiskach klubów sportów indywidualnych praktycznie powrócono do 

pierwotnej uchwały, która obowiązuje w tej chwili. Kwoty w grach zespołowych 

odzwierciedlają propozycję, która była przedstawiana ostatnio. W sportach 

indywidualnych zaproponowano pozostanie przy systemie stypendialnym ze 

zmniejszoną o 12% kwotą postawy z 2 250,00 zł na 2 000,00 zł. Wprowadzono 

propozycję zapisu o kotwicy finansowej, że te stypendia są do kwoty przewidzianej w 

budżecie miasta i w przypadku, gdy ich wysokość przekroczy przewidzianą kwotę to 

komisja ustala wysokość stypendiów. Propozycja ta zaspokaja interesy klubów i 

jednocześnie daje nam nieco oszczędności bo przy zachowaniu tego poziomu 

sportowego co w roku bieżącym jest to około 1 500 000,00 zł na całym systemie.      

Radny Robert Utkowski powiedział, że z jednej strony chodzi o docenienie 

sportowców, ale i dbanie o finanse miejskie. Oszczędności w tej uchwale wynikają w 

dużej mierze ze zmniejszonych kwot stypendiów w sportach drużynowych. 

Porównując zestawienia z poprzedniej uchwały w sportach indywidualnych  różnice 

są takie, że przede wszystkim mamy teraz rozbicie na poszczególne medale. Wtedy 

osiągnięcie medalu dawało stypendium teraz następuje rozbicie na srebrny i brązowy 

tam też było za złoty. Dodatkowo w tej uchwale mamy za udział w Igrzyskach 

Olimpijskich. Na ile taka konstrukcja tych tabel, takie zestawienie pozwala nam po 

pierwsze spowodować żeby nasi sportowcy chcieli się starać i wzięli udział, 



zakwalifikowali się do Mistrzostw Polski czy Igrzysk Olimpijskich? Czy z takiej 

konstrukcji wynikają dla nas jakieś określone oszczędności.  

Radny Kazimierz Staszewski powiedział, że uchwała wychodzi w jakiś sposób 

naprzeciw. Radny zapytał czy jak sporty indywidualne obejrzały te propozycje to były 

jakieś protesty, czy były jakieś interwencje? Radny uważa, że doraźna komisja nie 

jest potrzebna ponieważ jest Rada Sportu. Dotychczasowy przebieg konsultacji jest 

spory. Jest nasza komisja sportu więc jeżeli propozycje Prezydenta Miasta będą 

oczywiście skonsultowane też wcześniej to ta doraźna komisja nie jest wskazana.  

Radny zaproponował, aby wykreślić całkowicie § 6 i wrócić do zapisu, który 

dotychczas obowiązywał.       

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że rozumie idę, że uchwalana 

jest na początku roku kwota x i popiera tę idę. Jeżeli jest urodzaj medali to dzielimy 

tą kwotę proporcjonalnie, a nie tak jak do tej pory zwiększamy tą kwotę na stypendia. 

Przewodniczący zapytał czy nie możemy tak zrobić, że ten punkt wyrzucamy, a 

później jeżeli mamy problem ustalamy to na komisji? System stypendialny jest za 

bardzo rozdmuchany i tych pieniędzy jest już sporo. Jesteśmy chyba jednym z miast, 

które przeznacza najwięcej proporcjonalnie do budżetu. Na tym etapie naszej 

sytuacji budżetowej należy to zatrzymać.        

Zastępca Prezydenta Miasta Mateusz Tyczyński w odpowiedzi na pytanie radnego 

Roberta Utkowskiego poinformował, że te zapisy się pojawiły. Udział w Igrzyskach 

Olimpijskich jest dużym wydarzeniem w sporcie. Stwierdzono, że taka zachęta jest 

jak najbardziej słuszna. Podział na złoty, srebrny i brązowy medal jest chyba słuszny. 

Nie daje jakichś wielkich oszczędności natomiast jest sprawiedliwy. Co do pytania 

radnego Kazimierza Staszewskiego dotyczącego interwencji klubów to była taka 

uwaga ze strony RSC Olimpijczyk że te 4 000,00 zł miesięcznie to jest zbyt mało dla 

mistrza Polski. Jeżeli chodzi o doraźną komisję to również zastanawiano się nad nią 

natomiast trzeba sformalizować proces. Chodziło o to, że gdyby tych medali było 

więcej niż pieniędzy należałoby rozdzielić ich wysokość (tam gdzie są to sporty 

niszowe dać nieco mniejsze stypendia, tam gdzie są bardziej popularne dać 

większe). Pytanie jest takie czy to ma być komisja doraźna czy ma to stanąć na 

komisji sportu, która zaopiniuje. Można wpisać, że opiniuje to Komisja Edukacji, 

Sportu i Turystyki Rady Miejskiej.            

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik powiedział, że będzie to lepsze dla 

Prezydenta ponieważ nikt nie będzie mówił, że traktowane jest to wybiórczo, że 

Prezydent powołał komisję z wytypowanych przez siebie ludzi.   

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik odczytał wniosek radnego Kazimierza 

Staszewskiego. Komisja Edukacji, Sportu i Turystyki wnioskuje o skreślenie w całości 

§ 6 ujętego w projekcie uchwały zawartym na druku Nr 305 w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz ustalenia wysokości 

stypendiów sportowych i powrót do zapisu § 6 dotychczas obowiązującej uchwały. 

Przewodniczący powiedział, że do wniosku należy dodać jeszcze jedno zdanie, że 

Prezydent przygotuje jeszcze inną poprawkę. Przewodniczący Komisji Dariusz 

Wójcik zarządził głosownie nad wnioskiem.  Komisja Edukacji, Sportu i Turystyki 

wnioskuje o skreślenie w całości § 6 ujętego w projekcie uchwały zawartym na druku 

Nr 305 w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i 

pozbawiania oraz ustalenia wysokości stypendiów sportowych i powrót do zapisu § 6 

dotychczas obowiązującej uchwały lub dostosowanie do propozycji złożonej przez 

Zastępcę Prezydenta Miasta Pana Mateusza Tyczyńskiego podczas posiedzenia 

Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki tj. wnioski o przyznanie stypendium 

przedstawione są do opinii Komisji Edukacji, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w 



Radomiu (9 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). Wniosek nr 14 

dołączono do protokołu.    

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik zakończył dyskusję i zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 305. Radni pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały na druku Nr 305 w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz ustalenia wysokości stypendiów 

sportowych wraz z wnioskiem (9 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się). 

Opinię nr 18 dołączono do protokołu.  

 

Ad. 3. Inspektor w Wydziale Edukacji Adam Strzałkowski - do tej pory nie było 

żadnych skarg na działalność ZS Ekonomicznych gdzieś tak do marca. Wiem z 

protokołów kontroli ponieważ były tam kontrole organu sprawującego nadzór 

pedagogiczny, gdyż skargi dotyczyły kwestii związanych z nadzorem 

pedagogicznym. My nie mamy kompetencji kontrolować takich spraw.  W czerwcu 

dostaliśmy e-maila od radnej Małgorzaty Półbratek, że zgłosiła doniesienie o 

podejrzeniu fałszowania dokumentów. Nam nic nie było wiadomo na ten temat i 19 

czerwca otrzymaliśmy anonim, który opisuje różne sytuacje, które miałyby się dziać 

w ZS Ekonomicznych. Anonim ten jest dość nieścisły, trudno wyciągnąć jakieś 

wnioski z jego treści. Nie znamy innych faktów, które miałby świadczyć o złej pracy, o 

złym funkcjonowaniu ZS Ekonomicznych.      

Radna Małgorzata Półbratek - sprawą tej szkoły zajmuje się od lutego. Nie wiem co 

się wydarzyło bo dyrektor był przez grono przyjęty bardzo serdecznie, opinia grona 

była na początku super. Co się wydarzyło dalej, trudno powiedzieć, ale stopniowo 

zaczęło się bardzo źle dziać. Nauczyciele z tej szkoły zaczęli się zgłaszać o pomoc. 

Były takie dwie płaszczyzny jeżeli chodzi o sferę edukacji i ludzką. Jeżeli chodzi o 

sferę edukacji znowu dwie płaszczyzny ogólnokształcąca i zawodowa. Jeśli chodzi o 

ogólnokształcące to zgłosiłam się do ORE, aby powiedzieli jaki system w tej chwili w 

oświacie jest zalecany i preferowany i ORE wypowiedziało się, że zalecany i 

preferowany jest system spiralny. Oznacza to, że przedmioty ogólnokształcące 

powinny być w cyklu 1:1 albo 1:2:1 w każdym razie powinny zaczynać się od 

pierwszej klasy. Okazało się, że Pan Dyrektor nie dał chemii i fizyki w pierwszej 

klasie w ogóle za to dał dwie biologie. Nic by się nie stało gdyby była np. jedna 

chemia i jedna biologia. Jeżeli chodzi o biologię to nawet wydawcy nie przewidzieli 

takiej sytuacji. Dyrektor oczywiście ma prawo i jest to w jego gestii tylko tu chodzi o 

dobro ucznia. Jeżeli nie ma fachowca od chemii to jest to zrozumiałe natomiast jeżeli 

jest fachowiec od chemii i jej nie dostaje, a dostaje dwie godziny biologii, gdzie to są 

jego podyplomowe studia. Pan Dyrektor nie umiał tego wytłumaczyć racjonalnie. 

Ponieważ było dużo sugestii ze strony nauczycieli wystosowałam do Kuratorium 

pismo z wieloma punktami z prośbą o odpowiedź. „Dostałam laurkę, wszystko cacy”.  

W związku z tym zaczęłam rozmawiać z osobami, które mi to zgłaszały. Okazało się, 

że w protokole pokontrolnym mam np. szkoła pracuje w oparciu o zatwierdzony 29 

maja po zaopiniowaniu w dniu 29 marca na Radzie Pedagogicznej. Okazało się, że 

coś takiego nie było procedowane na Radzie Pedagogicznej. Skąd się to wzięło w 

protokole nie wiadomo. Następnie w dniu 13 września podjęła uchwałę w sprawie 

szkolnego zestawu podręczników i tu się okazuje, że taka uchwała nie była 

podejmowana. Mam to na piśmie od dwóch nauczycielek, które się podpisały.  

Uwagi dotyczące przedmiotów zawodowych – 9. Ja gdybym miała takiego 

nauczyciela w szkole, który tak rzetelnie się przygląda i wskazuje na braki to ja bym 

go na rękach nosiła natomiast w perspektywie czasu był lincz na tej Pani. Była 



zwołana Rada Pedagogiczna, był lincz. Została sporządzona notatka z tego 

spotkania podpisana przez 3 osoby.  

Pan mówi, że Pan nic nie wiedział więc ja nie wiem jaka jest współpraca z Panią 

Dyrektor Ostrowską a resztą Wydziału. Widocznie nie za bardzo ponieważ wiele razy 

Pani Ostrowskiej mówiłam, że takie sytuacje są.  

Przesłałam do Kuratorium pismo nauczycielki, która prosi o sprawdzenie arkusza i 

przekazałam pismo pani Zubańskiej, pismo nauczycieli przedmiotów zawodowych, 

do Wydziału Edukacji. To nie jest tak, że to się dzieje na teraz. Nie jest moim 

zadaniem i chęcią, aby był szum wokół tej szkoły, ale ja od 3 tygodni zabiegam o 

spotkanie z panią Wiceprezydent od Edukacji i ciągle słyszę, że nie ma dla radnej 

czasu.  Jeżeli ta sprawa nie zostanie rozwiązana będzie prasa, będzie „dym”. Czy o 

to nam chodzi? Chyba nie. 

Zapytałam Panią z Skalińską z Delegatury Kuratorium, która dała mi odpowiedź, że 

jest wszystko dobrze, czy widziała te protokoły na podstawie których dała mi tą 

odpowiedź. Odpowiedziała, że tak. Ponieważ te sprawy zawodowe totalnie leżą, 4 

letnie technikum nie działa na nowej podstawie programowej, arkusz organizacyjny 

jest zatrzymany w Kuratorium do sierpnia.      

Główny Specjalista w Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska - przepisy obligują 

organ prowadzący do zatwierdzenia projektu majowego do 29 maja po uzyskaniu 

opinii Mazowieckiego Kuratora Oświaty. Oczywiście wszystkie te opinie wpłynęły do 

organu prowadzącego i arkusz został zatwierdzony. Inspektor w Wydziale Edukacji 

Adam Strzałkowski - opinia była negatywna, ale z innego powodu. Jeśli chodzi o 

ramowy plan nauczania to Pan Dyrektor nie popełnił błędu przydzielając chemię w 

taki sposób w jaki przydzielił ponieważ arkusz był opiniowany przez Kuratorium 

Oświaty, które w ramach swoich kompetencji odnosi się do ramowych planów 

nauczania i tu nie było żadnych negatywnych uwag odnośnie przydziału 

jakiegokolwiek przedmiotu. Ta sytuacja, o której mówimy jest przewidziana w 

ramowym planie nauczania dla technikum, gdzie w pierwszej klasie nie ma chemii. 

Jest możliwość jeżeli chemia byłaby realizowana w zakresie rozszerzonym to wtedy 

Pan Dyrektor mógłby ją przydzielić także w pierwszej klasie. To jest decyzja 

Dyrektora. Jeśli chodzi o tegoroczny arkusz to były tam uwagi odnośnie kwalifikacji 

nauczycieli np. Kuratorium w swojej opinii napisało, że nauczyciel nie posiada 

kwalifikacji do nauczania wychowania fizycznego ponieważ ktoś w rubryce gdzie są 

kwalifikacje zamiast wychowanie fizyczne napisał AWF natomiast nie było uwag do 

planu nauczania.  

Radna Małgorzata Półbratek - mówiłam o tym, iż Pan Dyrektor teoretycznie ma 

taką możliwość żeby sobie przydzielił w którymś tam czasie. Inspektor w Wydziale 

Edukacji Adam Strzałkowski - są to kompetencje dyrektora szkoły. Prawo w żaden 

sposób nie zostało złamane. Radna Małgorzata Półbratek - ja nie mówiłam, iż 

Dyrektor złamał przepisy. Jest to ewidentnie ze szkodą dla uczniów. Poza tym jeżeli 

to jest ten sam nauczyciel, który uczy biologii i chemii a jego wiodącym przedmiotem 

jest chemia nie otrzymuje jej, a daje mu się 2 godziny przedmiotu, który jest jego 

drugim przedmiotem.    

Pan mówi tutaj o zawodowych przedmiotach. Nie wiem czy mamy czas żebym 

wyczytała ile tutaj jest sugestii. Inspektor w Wydziale Edukacji Adam Strzałkowski 

- to są sugestie natomiast jeżeli Pan Dyrektor przestrzega przepisów prawa to 

sugestie nawet ORE nie oznaczają, że pan Dyrektor popełnia błędy. Jeżeli mamy 

ramowe plany nauczania i tam jest określona wyraźnie liczba godzin na dany 

przedmiot i Pan Dyrektor postępuje zgodnie z tym ramowym planem to dlaczego 



zarzuca mu się, że robi coś źle. Radna Małgorzata Półbratek –  trochę się dziwię, 

że Pan jako Inspektor nad tą szkołą nie widzi tu problemu, ale trudno.  

Jeżeli chodzi o przedmioty zawodowe w tej chwili rzeczywiście arkusz jest tzn. mają 

być aneksy po sierpniu. Ja to wiem dlatego, że dokładnie śledzę tą sprawę. Skoro 

dowiedziałam się, że pewne rzeczy były procedowane a ich nie było, mam od 

nauczycieli taką informację to zgłaszam to do Kuratorium i do Wydziału Edukacji, że 

nie było rzeczy, które w protokołach są. W zasadzie żaden z tych organów dalej nic 

nie czyni więc zgłosiłam do prokuratury zawiadomienie o możliwości popełnienia 

przestępstwa. Teraz jest taka sytuacja, że do końca nie wierzyłam w to, że ktoś z 

Dyrekcji posunie się do tego żeby podrobić podpis protokolanta. 4 czerwca był 

Wicekurator w Radomiu i odbyło się spotkanie z Dyrekcją i nauczycielami była 

również Pani Skalińska i zapytałam czy widziała podpisy pod protokołem. 

Odpowiedziała, że tak. Pani Ołowiak była na sali i zapytałam czy podpisywała. 

Odpowiedziała, że nie. Widziałam również kserokopię uchwał, które miała pani 

Skalińska. Pani Skalińska powiedziała, że nie ma tych protokołów ma tylko uchwały, 

które były procedowane i rzeczywiście widziałam uchwały odbite i podpisane przez 

Pana Dyrektora. W tej szkole od 2017 roku nie ma książki protokołów. Wszystkie 

protokoły są trzymane gdzieś na dyskach w każdym bądź razie elektronicznie. Żaden 

protokół nie był zatwierdzany na następnej Radzie Pedagogicznej. Nie ma czegoś 

takiego, że po roku szkolnym każda kartka protokołu jest podpisana przez 

protokolanta. W tej chwili jest już nadany numer tej sprawie, byłam przesłuchiwana 

przez policję. Następną sprawą jest to, że Pan Dyrektor nie płacił za godziny 

nadliczbowe tzn. za zastępstwa nauczycielom i motywował to tym, że to jest decyzja 

Prezydenta Miasta i Rady Miejskiej. Za tym poszła kontrola PIP. Ponieważ 

dowiedziałam się, że to jest informacja jawna więc zadzwoniłam do wydziału z 

prośbą żeby mi udostępnili taki protokół.  Usłyszałam, że nie ma takiego protokołu, a 

dzwoniłam w czerwcu natomiast kontrola była w lutym. Dostałam go w tej chwili i 

zawiera wiele zarzutów.  

Pierwsze to fałszowanie protokołu, drugie to nie prowadzenie dokumentacji, protokół 

pokontrolny PIP, byli uczniowie skreślani z listy bez decyzji administracyjnych nie 

mogli się odwołać od tego. Czy jest arkusz zatwierdzony? Na pewno wiem, że w 4 

letnim technikum jest błąd i wiem, że nauczyciele przedmiotów zawodowych z 

długoletnim stażem nie podejmują się zrobić korekty bo po prostu się w tej chwili 

czasowo nie zmieszczą.  

Radna Wioletta Kotkowska - czy to są te zarzuty, które Pani zgłosiła do 

prokuratury? Radna Małgorzata Półbratek – nie, ja teraz tylko przedstawiam 

całokształt tej rzeczy. Radna Wioletta Kotkowska – to są Pani sugestie czy to jest 

zgłoszone do prokuratury? Radna Małgorzata Półbratek – do prokuratury to co 

zgłosiłam to są to w zasadzie pierwsze te dwa punkty czyli fałszowanie dokumentów 

i nie prowadzenie żadnej dokumentacji. Radna Wioletta Kotkowska - dokumentacja 

prawnie musi być papierowa? Radna Małgorzata Półbratek – tak, oczywiście. 

Radna Wioletta Kotkowska - nie ma wersji elektronicznej? Radna Małgorzata 

Półbratek – nie. Radny Wiesław Wędzonka – rozumiem, że w tej chwili Pani radna 

czyta własne sugestie. Pani radna raczy mieszać pewne rzeczy i ja w tej chwili jak 

wzięła kartkę i czyta to co czyta to chciałbym wiedzieć czy to są jej sugestie czy to 

jest to co zgłosiła do Prokuratury. Dowiedziałem się, że tylko dwa pierwsze punkty 

zostały zgłoszone do prokuratury natomiast reszta to są Pani sugestie, albo wiedza, 



którą Pani zdobyła i Pani uważa, że ona jest kompletna. Radna Małgorzata 

Półbratek – nie sugestie tylko moja wiedza. Jeśli chodzi o skreślanie z listy uczniów 

jest sprawdzone  przez pana Kuratora.          

Radny Wiesław Wędzonka – ja tylko chciałbym odróżnić to co Pani wie od tego co 

zastało zgłoszone.  

Radna Małgorzata Półbratek – Nie wiem co się zadziało bo Ci nauczyciele 

naprawdę z wielką radością przyjęli Dyrektora w szkole. Ja bym bardzo chciała żeby 

ta atmosfera wróciła do tego co było i ten poziom wrócił. Na razie jest np. taka 

sytuacja, że zajęcia praktyczne odbywają się przed teoretycznymi. Jeżeli uczniowie 

maja przedmiot, który się nazywa rachunkowość, z którego w tej chwili nie mają 

egzaminu kwalifikacyjnego. Jest technik rachunkowości, który w ogóle nie został 

otwarty w tej szkole - a mógł. Są takie zawody, które od 2012 roku były przeniesione 

do policealnego kształcenia. W tej chwili reforma pozwala po szkole podstawowej te 

rzeczy wprowadzić czyli technik handlowiec, technik administracji, technik usług 

pocztowych i telekomunikacji i technik rachunkowości. Nie ma żadnego w tej szkole. 

Mało tego Pan Dyrektor zmniejszył ilość oddziałów do 5. To są kolejne rzeczy, które 

bolą nauczycieli. Boli ich również to, że Wicedyrektorzy, którzy mają chyba dość 

duże dodatki wszystko scedowali na nauczycieli. Mobbing, na który się żalą 

nauczyciele, też mam na to dokumenty. Nauczyciele zgłaszają, że szkoła nie bierze 

udziału w projektach unijnych tylko jakieś drobne Erazmusy. W szkole jest jeden 

program unijny „Dźwignia kariery” W tej chwili w szkole nie ma informatyka, który 

zajmowałby się siecią szkolną. Zwolnił się sam ponieważ stwierdził, że w tej szkole 

dłużej pracować nie będzie. Uważam, że po takich sytuacjach (i tutaj mam 

wykładnię) Dyrektor nie powinien pełnić swojej funkcji.   

Przewodniczący Komisji Dariusz Wójcik – musimy to podzielić na dwie części. 

Jedna część to jest kontrola, którą może prowadzić Kuratorium i to nie jest 

kompetencja radnych, a z drugiej strony miasto powinno ze swojej strony 

przeprowadzić taką kontrolę jeżeli jej nie było żeby wyjaśnić tą sytuację. Kolejna 

sprawa to jest to co prowadzi prokuratura i to jest niezależne od nas. Prokuratura 

ustali czy doszło do złamania prawa i fałszowania dokumentów.   

Główny Specjalista w Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska – Pan 

Przewodniczący dobrze podkreślił, że pewne kwestie, które Pani podjęła a więc 

protokoły Rady Pedagogicznej, uchwały to wszystko jest w gestii Kuratora Oświaty. 

Pani tam wystąpiła i rzeczywiście organ prowadzący jest w posiadaniu protokołu z tej 

kontroli, gdzie w trakcie tej kontroli analizowano dokumentację czyli arkusz 

organizacyjny, uchwałę Rady Pedagogicznej roku szkolnego 2018/2019 i 2019/2020 

wybiórczo, szkolny zestaw programów nauczania, plany nauczania (realizacja zajęć 

z matematyki, fizyki chemii, biologii, geografii historii i społeczeństwa) dokumentację 

dotyczącą praktyk zawodowych i regulamin Rady Pedagogicznej. To są wszystkie 

rzeczy, do których organ prowadzący nie ma kompetencji żeby mieć wgląd w szkole. 

Do każdego z tych punktów odniósł się Kurator. W protokole nie ma żadnych zaleceń 

co do planu nauczania. Jeśli chodzi o organizację praktyk zawodowych to również 

Kurator nie wydał żadnych zaleceń. Radna Małgorzata Półbratek – jaka jest data 

tego protokołu? Główny Specjalista w Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska – to 

jest protokół z 2 marca 2020 roku. Radna Małgorzata Półbratek – to jest ten, który 

potem podważono. Potem była jeszcze w czerwcu kontrola. Główny Specjalista w 

Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska – zapewne jeżeli protokół do nas trafi to 



podejmiemy stosowne kroki natomiast z tego protokołu, który jest w naszym 

posiadaniu zaleceniem jest przestrzegać kompetencji Rady Pedagogicznej 

dotyczącej opiniowania organizacji pracy szkoły ponieważ nie wszystkie aneksy pan 

dyrektor poddawał pod opinię Rady Pedagogicznej. Uchwały Rady Pedagogicznej 

należy podejmować zgodnie z kompetencjami na podstawie aktualnych przepisów  

ponieważ nie była zmieniana podstawa prawna. Zapisy Regulaminu Rady 

Pedagogicznej dostosować do nowych przepisów prawa oświatowego. My jesteśmy 

w posiadaniu tego protokołu. Jesteśmy również w posiadaniu protokołu z PIP. Jeżeli 

chodzi o rozwój szkoły i internet tak jak pani Radna przedstawiła to większość szkół 

ma teraz możliwość przystąpienia do programu OSE, gdzie zakładana jest specjalna 

sieć internetowa informatyczna. Z informacji uzyskanych od pana Dyrektora to ZS 

Ekonomicznych również przystąpił do tego projektu. Radna Małgorzata Półbratek – 

oczywiście pani mówi o tym protokole, który ja dostałam i byłam zdziwiona dlaczego 

jest tak dobrze jak jest tak źle. Spowodowało to następne kroki, które były wykonane. 

Ostatni krok  jaki był to chyba była wizyta pana Wicekuratora i spotkanie się 4 

czerwca. W tej chwili wiem, że notatka po tym spotkaniu wróciła do Delegatury, 

jeszcze do mnie nie trafiła, ale na pewno będzie się ona troszkę różniła. Jeszcze raz 

powtarzam w papierach się wszystko zgadza. Sprawdzi to prokuratura.         

Dyrektor ZS Elektronicznych Rafał Walczak – padło bardzo dużo bardzo mocnych 

zarzutów. Ja bym powiedział troszeczkę inaczej niż pani Radna. Skoro jest tak źle to 

czemu jest tak dobrze ponieważ jak zaczynałem swoją kadencję było 23 oddziały a 

teraz jest 33. Jak zaczynałem swoją kadencję pracowało 40 kilku nauczycieli a teraz 

pracuje 80 plus jeszcze 18 pracowników administracji i obsługi. Poza tym wówczas 

mieliśmy 1 klasę która miała około 100 punktów teraz tych klas jest większość. 

Matury są na poziomie 77%, egzaminy zawodowe prawie 100%. Pani Radna 

powiedziała, to pozuje poziom wiedzy pani Radnej, a właściwie jej koleżanek, które 

przychodzą do niej i być może nie przypasowałem im i w ten sposób postępują a nie 

inaczej. Projekty unijne to jest ponad 1 500 000,00 zł to nie są drobne pieniądze. W 

tej chwili „Dźwignia Kariery” – 220 000,00 zł, pracownia informatyczna 60 000,00 zł 

plus 600 000,00 zł, które zainwestowałem m.in. dzięki pieniądzom, które mamy z 

miasta. Trudno jest mi do wielu rzeczy się odnosić. Na przykład pan, który robił kadry 

i odpowiadał za rzeczy, które m.in. kontrolował PIP niestety jak ja zobaczyłem jak 

wygląda dokumentacja to pół roku pisaliśmy do siebie informacje, notatki żeby po 

prostu wziął się do pracy bo tak to nie może wyglądać. Później jak przyszła kontrola 

z PIP to widzicie Państwo jak to wygląda. Nie było podstawowych elementarnych 

dokumentów i w tej chwili właśnie to się zmienia. Zatrudniłem nową panią od kadr i 

uzupełnia dokumentację, a pani Radna się dziwi dlaczego pan musiał się zwolnić. 

Ten pan sam się zwolnił ja go nie zwolniłem po prostu doszedł do wniosku, że nie 

daje rady. Ten pan był również informatykiem, gdzie nie mogłem się doprosić o 

proste zrobienie  komputera. Dlatego musieliśmy się rozstać i musiałem zmienić 

osobę, która będzie pracowała na tym stanowisku. Jest tu szereg sugestii, szereg 

zarzutów, które nie wiem skąd są, jeżeli pani Radna złożyła do prokuratury to jest to 

pani Radnej wola. Ja również złożyłem sprawę do prokuratury o dostarczanie 

informacji tajnych z Rady Pedagogicznej, z komisji i z wielu różnych innych gremiów, 

gdzie powinno być to wszystko tajne, a pani Radna posiada taką wiedzę – nie wiem 

skąd. W szkole jest 900 uczniów to nie da się żebym ja czy panie Wicedyrektor 

wszystko robiły. Musi być ta praca podzielona i każdy za coś odpowiada. Aktualnie ja 



tu siedzę a dwie panie Wicedyrektor wypełniają dokumenty po egzaminie 

zawodowym. Ja nie wiem skąd pani Radna powzięła taką informację, ze jakaś pani 

rozmawia z OKE, ja nie mam pojęcia. Opieramy się na faktach czy na zasadzie 

„jedna pani drugiej pani” bo ja to w tej chwili tak widzę. Po raz kolejny zadaję pytanie 

– skoro jest tak źle to dlaczego jest tak dobrze? 

Radna Małgorzata Półbratek – Pan się odnosi do rzeczy, które są ważne, ale nie 

najważniejsze. Proszę powiedzieć czy to co powiedziałam o protokołach jest prawdą, 

czy nie prawdą. Czy to, że były uchwały, których nie było jest prawdą czy nie. Ja nie 

mam w tej chwili takiego wykazu natomiast usłyszałam, że po Ekonomiku to tylko 

Hubal i gorsze są wyniki matur niż były. Jeśli chodzi o ilość klas to też były 2 nabory 

w tej chwili bo po gimnazjum i po podstawowej więc automatycznie tych uczniów jest 

więcej. Najważniejsza rzecz to jest dostęp do informacji i Rada Pedagogiczna nie 

jest informacją niejawna, niejawne są tylko dane wrażliwe. Jest wykładnia: dyrektor 

szkoły jest  podmiotem zobowiązanym do udostępniania informacji publicznych 

dotyczących placówki, którą kieruje. Nie będę całego tego czytała, ale na pewno jest 

to, że informacje z Rady Pedagogicznej oprócz danych wrażliwych oczywiście. Poza 

tym ja nie jestem osobą jakąś tylko jestem radną, członkiem Komisji Edukacji więc 

dla mnie to nie jest osoba trzecia, która nie może dostać informacji.           

Radny Wiesław Wędzonka – jestem zdziwiony, że zajmujemy się tą sprawą i 

zajmuje się tym pani Radna. Rozumiem, że zajmuje się tym dlatego że koleżanki się 

zwróciły bo poczuły się pokrzywdzone, pogonione do roboty. Pogonił dyrektor do 

roboty w związku z tym trzeba krzyczeć, że jest źle bo jest zły bo każe pracować. To 

nie jest pierwsza szkoła w której nauczyciele zasiedziali krzyczą na dyrektora, że 

każe im pracować, oskarżają go o mobbing i inne rzeczy. Rozumiem, że na 80 

nauczycieli pani Radna raczyła wymienić 3 osoby, które źle się czują w tej szkole. 

Być może źle się czują bo czegoś tam nie spełniają. Rozumiem, że jedna w sposób 

zasadniczy była przeciwna bo nie dostała chemii tylko biologię, a chciała odwrotnie. 

Nie wiem z jakich przyczyn, ale rozumiem, że dyrektor nie złamał prawa w związku z 

tym wszystkie sugestie, które są w jakichś tam programach są tylko sugestiami a 

decydujący głos ma dyrektor ewentualnie organ nadzorujący. Rozumiem, że na 

osobistą interwencję pani Radnej kontrola jest po raz trzeci, zobaczymy jakie będą 

wyniki. Ja bym to wszystko zostawił w tej chwili w sposób jednoznaczny jeżeli Pani 

zgłosiła to do prokuratury. Dla mnie jest to bardzo istotna sprawa czy były 

fałszowane te rzeczy dotyczące uchwał w Radzie Pedagogicznej. To jest clou całego 

programu i ja się z tym zgadzam. Podjęła Pani pewną wiedzę i zrobiła z tym co 

powinna zrobić, jest do tego odpowiedni organ, dyrektor ma się do tego 

ustosunkować. Organ rozstrzygnie czy było tak czy było inaczej. W związku z tym ja 

bym tę sprawę  w tej chwili zostawił, wrócił w momencie kiedy nastąpi rozstrzygnięcie 

przez prokuraturę i będzie konkretna odpowiedź. Jeżeli będzie pozytywna dla Pani 

czyli będzie potwierdzenie prawdy no to wtedy jest od tego Prezydent, który ma 

natychmiast zrobić porządek. Jeżeli będzie negatywna no to źle będzie świadczyło o 

tych paniach.           

Radna Małgorzata Półbratek – przykro mi słuchając Pana, który mi sugeruje, że ja 

się opieram… naprawdę mam wiedzę od wielu osób. Z kimkolwiek nie rozmawiam to 

słyszę „tylko proszę cię nie mów o kogo to wiesz”. 



Radna Wioletta Kotkowska – nie można tak skazywać człowieka i osądzać. Tak jak 

powiedział Radny trzeba przeciąć sprawę, jest doniesienie, bardzo dobrze, że Pani 

go złożyła, będzie wyjaśnione.  

Główny Specjalista w Wydziale Edukacji Agnieszka Grabska – jeżeli już będzie 

ta kolejna kontrola i uzyskamy protokół wszystkie informacje przekażemy naszej 

przełożonej i będziemy to śledzić . Będziemy na bieżąco Państwa informować.   

Dyrektor ZS Elektronicznych Rafał Walczak – nie może być takiej sytuacji, gdzie 

pani Radna mówi że szkoła … praktycznie porównuje do innej szkoły, że gorzej być 

praktycznie nie może. Jak zerkniemy na teraźniejszy nabór to jak zerkniemy na 

technika to mamy 120 osób i po szkole Technicznej i Elektroniku mamy najlepszy 

nabór jeżeli chodzi o technika. Wyprzedzamy niektóre Licea Ogólnokształcące. Jak 

pani Radna może rzucać w tej chwili takie oszczerstwa. To jest nie porządku.     

Ad. 4. Nie było spraw.  

W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za przybycie i zamknął posiedzenie.                                                        

 

Przewodniczący Komisji 

  

 

 Dariusz Wójcik 

 

 


